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1. Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent de vergadering en meldt de berichten van verhindering. De agenda wordt onge-

wijzigd vastgesteld. 

 

2. Vaststellen van het verslag van het algemeen bestuur van 6 december 2023 

Het algemeen bestuur stelt het verslag, inclusief de voorgestelde wijzigingen van D. Hopmans, en de 

besluitenlijst van de vergadering van 6 december 2023 vast. 

 

Naar aanleiding van het verslag roept het algemeen bestuur op om in de verslaglegging van de ver-

gaderingen meer recht te doen aan de scherpte van het gevoerde gesprek, waar dat, zoals in de vo-

rige vergadering, van toepassing is. 

 

J. Bruijns meldt n.a.v. agendapunt 4, de Regio Deal, dat de stuurgroep vergevorderd is met het schif-

ten, combineren en bijschaven van de aangemelde projecten. Het ziet ernaar uit dat de beschikbare 

Rijksbijdrage van 15 miljoen € daardoor voldoende is om onze propositie financieel rond te krijgen. 

Aangekoerst wordt op overeenstemming met het Rijk eind juni en ondertekening van de Deal begin 

september. Hij attendeert de aanwezigen op het evenement ‘West-Brabant: We Become' dat RWB 

op 30 mei organiseert. Dit gaat, in lijn met de Regio Deal, over de toekomst van West-Brabant. Over 

wat er nodig is voor een innovatief weerbaar, wendbaar en welvarender West-Brabant. Naast over-

heden zijn onderwijsinstellingen, ondernemingen en maatschappelijke organisaties uitgenodigd.  
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J. Bruijns beveelt een meervoudige deelname vanuit de gemeentelijke organisaties van harte aan. 

 

3. Ingekomen en mededelingen   

3.1. Brief gemeente Etten-Leur over een gemeenschappelijke adviescommissie 

De voorzitter licht toe dat deze brief van enige tijd geleden is en dat de griffiers inmiddels be-

zien voor welke regelingen de inzet van het nieuwe Wgr-instrumentarium passend is. Daarbij 

wordt gedacht aan beleidsrijke samenwerkingsverbanden, zoals RWB. De ideeën hierover wor-

den betrokken bij de voorstellen over de nieuwe governance van RWB, die voor de zomer in de 

bestuurlijke overleggen ingebracht worden. 

Besluit: het algemeen bestuur neemt hier kennis van.  

3.2. Mededelingen inclusief overzicht van actualiteiten 

Het verzoek is zoals gebruikelijk om dit overzicht te verspreiden onder de colleges en raden. 

Besluit: het algemeen bestuur neemt hier kennis van. 

 

4. Strategische agenda en actieprogramma 

De bestuurlijk trekker, S. Adriaansen, licht met een aantal sheets (bijgevoegd) het verloop van het 

proces toe, de conclusies ten aanzien van de zienswijzen en de vervolgstappen. Na een uitgebreid 

totstandkomingsproces staat vandaag de vaststelling van de strategische agenda met actiepro-

gramma op de agenda. Hij concludeert op basis van de zienswijzen dat de inhoudelijke koers breed 

gedragen wordt. De op- en inrichting van de stedelijke regio’s is een paralleltraject. In 2026 staat de 

evaluatie van de strategische agenda en de governance op het programma. Hij besteedt aandacht 

aan het mobiliteitsarrangement (RWB blijft dat uitvoeren zolang gemeenten dit wensen) en aan het 

financiële perspectief. Zoals toegezegd is dekking van het mobiliteitsarrangement in 2024 gezocht 

en gevonden in het rekeningresultaat 2023. Het voorstel is om vanuit dat resultaat ruim 2 ton € uit 

te keren aan gemeenten. De kosten van de strategische agenda zijn relatief klein, circa 1 miljoen € 

op een totaal van 28 miljoen €. In de begroting 2025 is structureel 2 ton € gealloceerd als transitie-

budget om eventuele fricties op te vangen. Daarnaast onderkent het strategisch beraad dat ook 

RWB zal moeten bijdragen aan bezuinigingsopgaven met oog op het ravijnjaar. 

 

R. van Wuijtswinkel schetst aan de hand van sheets de uitdagingen waaraan de nieuwe governance 

tegemoet moet komen en de contouren daarvan. Het leiderschap in het maken van keuzes is te be-

perkt, ambtelijk heeft de regionale agenda te weinig prioriteit en er wordt binnen gemeenten te 

weinig verbonden. De regionale samenwerking wordt als relatief vrijblijvend ervaren, afspraken zijn 

niet zakelijk genoeg. Er is veel bestuurlijke drukte met grote commissies van advies. Er worden in-

houdelijke besluiten genomen zonder dat de ambtelijke capaciteit georganiseerd wordt. De verbin-

ding met de triplehelixpartners en de Economic Board moet versterkt worden. 

In de nieuwe governance moet de relatie tussen RWB, stedelijke regio’s en districten goed geborgd 

worden. En dat geldt dus ook voor de samenwerking met de triplehelixpartners. Op de 3 RWB-pro-

gramma’s komt een sterke bestuurlijke aansturing en een koppel van gemeentesecretarissen/hoger 

management. Zij staan aan de lat voor de capaciteitsvraag en zorgen op dit punt voor coördinatie 

tussen de platforms, onder andere via de Kring van Secretarissen. Binnen gemeenten moeten de 

afspraken een doorvertaling krijgen in bijvoorbeeld de P&C-stukken. 
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De voorzitter benadrukt het belang van uitvoeringscapaciteit binnen gemeenten vanwege de be-

perkte capaciteit bij RWB. Hij vindt ook de aansturing van de shared services een onderwerp waar 

de gemeentesecretarissen zich over moeten buigen.    

 

De voorzitter inventariseert de technische vragen: 

• Hoe verhouden de agenda en het actieprogramma zich tot het financieel en juridisch kader?  (Al-

phen-Chaam) S. Adriaansen antwoordt dat deze met een begrotingswijziging moeten landen in 

de vastgestelde, beleidsarme begroting 2024. De versie van de strategische agenda die voor 

zienswijzen is verspreid, bevat voor 2024 een gedetailleerd activiteitenoverzicht met benodigde 

RWB-uren. In juli ligt de begrotingswijziging voor, tegelijkertijd met het voorstel over het resul-

taat 2023 (o.a. voor mobiliteitsarrangement 2024) en de begroting 2025 (incl. 2 ton € transitie-

budget). Het nieuwe economische programma past financieel binnen de vastgestelde begroting.  

• Aan wat voor aanpassingen van de GR moet gedacht worden? (Bergen op Zoom) De huidige GR 

is vrij gedetailleerd geënt op het ‘oude’ ruimtelijk-economisch programma en de bijbehorende 

governance en vereist dus een, bij voorkeur wat meer flexibiliteit biedende, update.  

 

Bij het voorliggende voorstel worden verschillende kanttekeningen geplaatst, waarop door andere 

leden van de vergadering wordt gereageerd: 

• Gemist wordt dat aan de uitkomsten van de uit te voeren evaluatie conclusies verbonden wor-

den. Dit staat te vrijblijvend geformuleerd. (Zundert) Deze suggestie tot aanscherping wordt 

overgenomen. 

• De rol en informatiebehoefte van de raden komen onvoldoende aan bod. Ook wat betreft de on-

derwerpen waarop buiten RWB samengewerkt wordt. (Etten-Leur) Dit verdient en krijgt zeker 

aandacht, waarbij ook gekeken wordt naar de communicatie vanuit de districten.  

• De reactie op de zienswijzen is te algemeen, te summier en gaat onvoldoende in op de punten 

per raad. (m.n. Geertruidenberg, Moerdijk)  De toezegging wordt gedaan dat er per gemeente 

een uitgebreide en toegespitste reactie komt. Hierbij vraagt de voorzitter het algemeen bestuur 

om het strategisch beraad het mandaat te geven om deze brieven vast te stellen. Het kader van 

de beantwoording wordt gevormd door de reacties die nu voorliggen.  

• Als taken overgaan naar de stedelijke regio’s, dan moet er ook budget meegaan. Ook dient reke-

ning gehouden te worden met het ravijnjaar. (Roosendaal)  Opgemerkt wordt dat de discussie, 

hoewel nu niet zo naar voren gebracht, ook gaat over de totale kosten van de samenwerking 

binnen RWB, de stedelijke regio’s en de districten. De zorgen en vragen van gemeenten worden 

begrepen, maar gesteld wordt dat RWB niet verantwoordelijk is voor de ontwikkelingen die bui-

ten haar plaatsvinden. Door de economische ambities steeds te verbinden aan de wensen tot 

samenwerking op stedelijke en Daily-Urban Systemniveau ontstaan cirkelredeneringen en ko-

men we niet verder. In totaal gaat het bij RWB om 1 miljoen euro die 16 gemeenten gezamenlijk 

investeren in de middelmatig presterende regionale economie. De focus van RWB was en is het 

verbeteren van het economisch vestigingsklimaat, maar de programmadoelen en activiteiten 

zijn in de loop van de jaren wel aan verandering onderhevig. Het voert te ver om RWB te korten 

als daardoor sprake is van een overheveling van taken. De economische ambities blijven om in-

vesteringen vragen. Het ravijnjaar staat los van voorgaande discussie. Als het ravijnjaar gemeen-

ten dwingt te bezuinigen, dan lopen ook de verbonden partijen daarin mee. Dan zullen er op-

nieuw keuzes gemaakt en prioriteiten gesteld moeten worden.  
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• Het vertrouwen dat het programma na vaststelling ook uitgevoerd kan en zal worden ontbreekt. 

(Moerdijk) Hier ligt de taak voor de gemeentesecretarissen om met de RWB-organisatie de be-

hoefte aan gemeentelijke inzet per programma/actie concreet te maken. Van gemeenten wordt 

niet verwacht dat ze aan alle acties meedoen. Het is zaak om binnen gemeenten de aansluiting 

op de lokale agenda te maken en aan de hand daarvan te bepalen waarvoor capaciteit ingezet 

wordt. Blijkt er voor voorgenomen acties te weinig capaciteit te zijn, dan worden ze geschrapt. 

Net zoals bij gemeenten komt er ieder jaar een uitvoeringsplan bij de P&C-cyclus. Dit zal als be-

slispunt meegenomen worden. 

• Er moet in de governance en uitvoering aandacht komen voor het uitvoeringsprogramma regio 

deal. (bestuurlijk trekker regiodeal)  Dit wordt toegezegd. 

  

Het gesprek gehoord hebbend legt de voorzitter een aangevuld voorstel voor. Hij spreekt de hoop en 

het vertrouwen uit dat in lijn met dit besluit ook de nodige vervolgbesluiten (P&C-stukken, gover-

nance en aanpassing van de GR) genomen gaan worden.  

 

A.J. Moerkerke brengt namens gemeente Moerdijk een stemverklaring uit: 

• Stemt in met de strategische agenda omdat RWB gezicht en profiel nodig heeft. 

• Neemt actieprogramma 2024-2028 slechts ter kennisgeving aan, waarbij acties en daaruit vloei-

ende uitvoering op zijn merites beoordeel worden. 

H. van Midden brengt namens de gemeente Roosendaal een stemverklaring uit: 

• Stemt in met de strategische agenda omdat RWB gezicht en profiel nodig heeft. 

• Stelt bij het actieprogramma 2024-2028 vast dat financiële en personele consequenties voor de 

stedelijke regio’s onvoldoende zichtbaar zijn en heeft het dagelijks bestuur goed gehoord dat de 

P&C cyclus het moment is om daarop (bij) te sturen. 

 

Het algemeen bestuur besluit: 

1. Het strategisch beraad te vragen met voorstellen voor het goed meenemen van de gemeentera-

den te komen; 

2. In te stemmen met de strekking van de bijgevoegde reactie op de ingediende zienswijzen; 

3. Het strategisch beraad het mandaat te geven om per gemeente een toegespitste reactie vast te 

stellen; 

4. De inhoudelijke reactie op de zienswijzen te beschouwen als onderdeel van de vast te stellen 

Strategische Agenda; 

5. De Strategische Agenda met Actieprogramma 2024-2028 vast te stellen; 

6. Het strategisch beraad te verzoeken om gekoppeld aan de P&C-cyclus, jaarlijks een uitvoerings-

plan voor te leggen. 

 

5. Werving directeur-secretaris 

Toegelicht wordt dat gekozen is voor een dienstverband van 3 jaar in verband met de uitvoering en 

evaluatie van de strategische agenda. Geerts en partners ondersteunt de werving en selectie. Ko-

mende week stelt het strategisch beraad het wervingsprofiel vast, dit zal ter informatie naar de le-

den van het algemeen bestuur gestuurd worden. In mei staat de vacature (deze betreft een fulltime-

functie) uit, de gesprekken worden voor half juni afgerond. Aan de selectiecommissie nemen S. Adri-

aansen en M. Buijs deel. Via M. Buijs wordt de lijn met Economic Board ingevuld. C. Smits 
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(gemeentesecretaris Etten-Leur) schuift aan bij de selectiecommissie en C. Jacobs (gemeentesecre-

taris. Halderberge) bij de adviescommissie.  

 

Om de start van de nieuwe directeur per 1 september mogelijk te maken, wordt het algemeen be-

stuur gevraagd om tijdens een extra overleg voor 1 juli een besluit over de benoeming te nemen. 

 

Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met een door het algemeen bestuur te nemen besluit 

over de voordracht van een benoembare kandidaat in een extra, digitaal te houden vergadering van 

het algemeen bestuur eind juni.  

 

6. Rondvraag en sluiting 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. De voorzitter bedankt H. van Midden die voor het 

laatst aan de vergadering deelneemt, hartelijke voor zijn inzet en verdiensten voor de regio en sluit 

de vergadering. 

 

 

 

 

 

 

 

Het verslag is vastgesteld in de vergadering van het algemeen bestuur van 3 juli 2024 

 

 

 

 

 

 

Paul Depla      Marijke Riksen 

voorzitter      wnd. secretaris 


